
 

 

 
 
 
   Den 3. maj 2010   
 
 
 
Til Økonomiudvalget 
Københavns Rådhus 
1599 København V 
 
 
 
Vedr. budgetforslag 2011 
 
De københavnske ældreråd har et godt samarbejde med Sundheds- og Omsorgsforvaltningen, 
hvilket bl.a. medfører, at der fra denne forvaltning er en løbende orientering om udviklingen 
vedr. udarbejdelsen af budgetforslaget for 2011, ligesom der forgår en drøftelse af budgettets 
forskellige elementer. 
 
Rådene har med stor forundring modtaget underretning om, at det meget værdifulde arbejde, 
der gennem de senere år er udført på personale-siden ved etablering af den såkaldte 
”klippekort-model”, nu ser ud til at lide, om end ikke totalt havari, så noget der umiddelbart set 
vil medføre væsentlige ødelæggelser på området. 
 
Det er fra mange sider fremme, at der vil være betydelige problemer med at få ansat det 
tilstrækkelige personale i fremtiden i bl.a. ældresektoren, hvorfor der i det mindste må lægges 
overordentlig stor vægt på at kunne fastholde de allerede ansatte, bl.a. via ”klippekorts-
modellen”. 
 
Rådene forventer, at der fra udvalgets side tages initiativ til at få rettet op på denne store 
skævhed, ligesom det fremover må være meget tydeligt, om en bevilling er gældende for 3 år, 
eller om den er permanent, så lignende meget uheldige situationer ikke vil opstå i fremtiden. 
 
Denne henvendelse sker på baggrund af drøftelser i såvel ældrerådenes Budgetudvalg som i 
Formandsgruppen. 
 
 
 
 
På Ældrerådenes vegne 
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